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  PROTOKÓŁ Nr 3/W/2021 
ze wspólnego posiedzenia 

- Komisji Rewizyjnej,  

- Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

- Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 28 czerwca 2021 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, ul. 

Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 1025. 

Uzgodniony przez przewodniczących poszczególnych komisji prowadzący posiedzenie:  

JERZY CHILKIEWICZ. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni:                                              

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- GAŁUSZEWSKI Walenty (Przewodniczący) 

- KOWALCZUK Jan 

- KRUK Alina 

- MISIUK Albin   

- ONACIK Jerzy 

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej oraz osób zaproszonych stanowi Załącznik 

 Nr 2 do protokołu. 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- BOROWSKI Andrzej (Przewodniczący) 

- CAR Mikołaj  

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- PAC Jerzy 

- TKACZUK Lucyna 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej oraz 

osób zaproszonych stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- ONACIK JERZY 

- PAC Jerzy 

Nieobecna - KORSZAK Alina 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych oraz osób zaproszonych 

stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu 

 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 
 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu Nr 2/W/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy 
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Bielsk Podlaski z dnia 23 kwietnia 2021 r. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 3/2021 Komisji Rewizyjnej z dnia 7 czerwca 2021 r. 

4. Zaopiniowanie materiałów na XXVIII Sesję Rady Gminy, zwołaną na dzień 30 

czerwca 2021 r. 

a) Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok oraz debata 

nad raportem. 

b) Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum 

zaufania. 

c) Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok. 

d) Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk 

Podlaski za 2020 rok. 

e) Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

f) Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bielsk Podlaski na lata 2021 – 2028. 

g) Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej. 

h) Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Kozły/. 

i) Powzięcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

j) Powzięcie uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów 

przedterminowych Sołtysa Sołectwa Dubiażyn. 

k) Powzięcie uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów 

przedterminowych Sołtysa Sołectwa Knorydy. 

l) Powzięcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Augustowie od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych  i opiekuńczych. 

m) Powzięcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana 

Pawła II  w Łubinie Kościelnym od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

n) Powzięcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na unikanie udzielenia 

informacji publicznej przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 

o) Powzięcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski. 

p) Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia w celu 

opracowania i realizacji strategii rozwoju ponadlokalnego na lata 2021-2030. 

r) Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z 

terenu Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok i I kwartał 2021 roku. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do pkt 1)  
Prowadzący posiedzenie radny JERZY CHILKIEWICZ otworzył wspólne posiedzenie 

komisji, przywitał wszystkich obecnych.  

Następnie odczytał klauzulę dotyczącą rozporządzenia o ochronie danych osobowych w 

skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób fizycznych. 

Przedstawił proponowany porządek posiedzenia komisji. Zapytał radnych o ewentualne 

uwagi. Uwag i innych propozycji do porządku posiedzenia nie zgłoszono. 
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Radny JERZY ONACIK 

- Zapytał, czy w 2021 roku był dokonywany zakup kruszywa łamanego, zwykłego lub 

mieszanki ? Jeśli tak, to poprosił o dostarczenie w dniu dzisiejszym kserokopii potwierdzenia 

zakupu. 

 

Do pkt 2)  
Do protokołu Nr 2/W/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski z 

dnia 23 kwietnia 2021 r., którego treść została przekazana radnym w formie elektronicznej, 

nie zgłoszono uwag.        

Prowadzący posiedzenie JERZY CHILKIEWICZ zwrócił się do radnych z prośbą o 

potwierdzenie quorum na tabletach. 

Quorum potwierdziło 12 radnych (brak radnej ALINY KORSZAK oraz radnego MIKOŁAJA 

CARA, który przyszedł na posiedzenie o godz. 9.15). 

Protokół został przyjęty w głosowaniu jawnym przez członków: 

- Komisji Rewizyjnej (obecnych 5):  jednogłośnie, 

- Komisji Budżetu ....(obecnych 5): jednogłośnie, 

- Komisji Oświaty ….(obecnych 4): jednogłośnie. 

 

Do pkt 3)  
Do protokołu Nr 3/2021 Komisji Rewizyjnej z dnia 7 czerwca 2021 r., którego treść została 

przekazana radnym w formie elektronicznej, nie zgłoszono uwag.        

Protokół został przyjęty w głosowaniu jawnym przez członków: 

- Komisji Rewizyjnej (obecnych 5):  jednogłośnie, 

 

Do pkt 4a)  
Raport o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok – stanowi Załącznik Nr 5  do protokołu.  

Radni ponownie potwierdzili quorum, ponieważ na posiedzenie Komisji przyszedł radny 

MIKOŁAJ CAR. Od tego momentu na sali obecnych było 13 radnych – członków komisji. 

Do raportu o stanie Gminy Bielsk Podlaski uwag nie wniesiono, Komisje zaakceptowały 

przedłożony raport.. 

 

Do pkt 4b)  
Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy Bielsk Podlaski przedkładający projekt uchwały w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania – stanowi Załącznik  

Nr 6  do protokołu. JERZY CHILKIEWICZ odczytał treść powyższego wniosku. 

Uwag i pytań nie wniesiono, Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4c)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2020 

rok  – stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu.  

Dyskusji nie prowadzono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4d)  
Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bielsk Podlaski za 2020 rok - stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu. Dołączono również 

uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 10 czerwca 2021 r. w 

sprawie wyrażenia pozytywnej opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy 

Bielsk Podlaski wniosku o udzielenie absolutorium za 2020 rok. 
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Dyskusji nie prowadzono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4e)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 

rok - stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu.   

Dyskusji nie prowadzono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4f)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2021-2028 - stanowi Załącznik Nr 10  do 

protokołu.   

Dyskusji nie prowadzono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4g)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

spółce wodnej - stanowi Załącznik Nr 11  do protokołu.   

JERZY CHILKIEWICZ przekazał opinię mieszkańców, którzy są zadowoleni ze wsparcia 

Gminy w utrzymaniu urządzeń melioracyjnych. Każdego roku gmina przekazuje na ten cel 

25.000 zł. 

Dyskusji nie prowadzono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4h)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski - stanowi Załącznik 

Nr 12  do protokołu.  Projekt uchwały dotyczy sprzedaży nieruchomości położonej w obrębie 

gruntów wsi Kozły, oznaczonej numerem ewidencyjnym 204 o powierzchni 0,05 ha. Wartość 

nieruchomości zgodnie z wykonaną wyceną przez rzeczoznawcę majątkowego wynosi 

10.530,- zł. W przypadku wartości nie przekraczającej 10.000 zł uchwała Rady Gminy nie 

jest wymagana.  

Dyskusji nie prowadzono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4i)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o 

przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego - stanowi Załącznik Nr 13  do protokołu.  

Dyskusji nie prowadzono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4j)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów 

przedterminowych Sołtysa Sołectwa Dubiażyn - stanowi Załącznik Nr 14  do protokołu.   

Konieczność wyboru sołtysa wynika z rezygnacji z pełnienia tej funkcji złożonej przez 

dotychczasowego sołtysa Mikołaja Stepaniuka. 

Dyskusji nie prowadzono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 
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Do pkt 4k)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów 

przedterminowych Sołtysa Sołectwa Knorydy - stanowi Załącznik Nr 15  do protokołu.   

Dotychczasowa sołtys Walentyna Jekaterynczuk złożyła rezygnację z pełnienia funkcji 

sołtysa Sołectwa Knorydy. 

Dyskusji nie prowadzono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4l)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Augustowie od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych - stanowi Załącznik Nr 16  do protokołu.  

Projekt uchwały został przygotowany na wniosek złożony przez dyrektora szkoły – Pana 

Jerzego Żmieńko.  

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych 

- Wypowiedział się w sprawie okresu zwolnienia, sugerując, aby zwolnienie z obowiązku 

realizacji pensum dotyczyło okresu do końca kadencji dyrektora. 

Prowadzący posiedzenie – radny JERZY CHILKIEWICZ 

- Wyraził odmienną opinię stwierdzając, że właściwszym rozwiązaniem jest przyjmowanie 

uchwał w tej sprawie odrębnie na każdy rok szkolny. 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4m)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym od obowiązku realizacji tygodniowego 

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych - stanowi Załącznik 

Nr 17  do protokołu.  

Projekt uchwały został przygotowany na wniosek złożony przez dyrektora szkoły – Panią 

Annę Żochowską.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Wyjaśniła, że projekty uchwał w sprawie zwolnienia od obowiązki realizacji pensum są 

skutkiem złożonych próśb w tej sprawie przez dyrektorów obu szkół. Wnioski te dotyczyły 

roku szkolnego 2021/2022, więc adekwatnie do tych wniosków zostały przygotowane 

projekty uchwał. Zdaniem Pani Wójt w przyszłości mogą być różne sytuacje, wydaje się, że 

zwolnienie na rok jest wystarczające. 

Radny JERZY BAJENA 

- Zwrócił uwagę, że tego rodzaju zwolnienie przypisane jest do konkretnej osoby, a nie do 

stanowiska. 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4n)  

Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na unikanie 

udzielenia informacji publicznej przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski - stanowi Załącznik Nr 

18  do protokołu.  

Pytań i  uwag nie zgłoszono. 
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Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4o)  

Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy 

Bielsk Podlaski - stanowi Załącznik Nr 19  do protokołu.  

Radny JERZY BAJENA 

- Nawiązując do uzasadnienia projektu uchwały stwierdzającego, że skarga powinna być 

skierowana do Sądu Administracyjnego, powiedział, że jego zdaniem Przewodniczący Rady 

Gminy nie powinien kierować tej skargi do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, a w dalszej 

kolejności do Rady Gminy. Posiłkując się opinią radcy prawnego powinien zwrócić złożoną 

skargę do Skarżącego, pouczając jednocześnie, że swoją skargę powinien skierować do Sądu 

Administracyjnego. Przewodniczący Rady Gminy z racji pełnienia tej funkcji mógłby 

regulować te sprawy i skrócić procedurę. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych 

- Poinformował, że ma podobne stanowisko w tej sprawie, dlatego, że należy wykorzystać 

drogę postępowania administracyjnego. Nawet w przypadku podjęcia przez Radę Gminy 

uchwały w tej sprawie, Sąd mógłby uznać, że było to działanie niewłaściwe.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Zwróciła uwagę, że skarga została złożona do Rady Gminy, a nie do Przewodniczącego 

Rady Gminy. Wszystkie rozstrzygnięcia podejmowane w tej sprawie przez Komisję były 

nadzorowane przez radców prawnych, a zdaniem Pani Wójt wszystkie przygotowane 

dokumenty w tej sprawie są zgodnie z prawem. 

Innych pytań i  uwag nie zgłoszono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4p)  

Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

Porozumienia w celu opracowania i realizacji strategii rozwoju ponadlokalnego na lata 2021-

2030 - stanowi Załącznik Nr 20  do protokołu.  

Dyskusji nie prowadzono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 4r)  

Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu Gminy 

Bielsk Podlaski za 2020 rok i I półrocze 2021 roku - stanowi Załącznik Nr 21  do protokołu.  

Dyskusji nie prowadzono. 

Komisje zaakceptowały przedłożony projekt uchwały. 

 

Do pkt 5) 
W sprawach bieżących  przekazano radnym: 

- Stanowisko Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Kominki i Piece w sprawie zakazów palenia 

drewnem, uchwał antysmogowych i Programów Ochrony Powietrza, 

- List otwarty dotyczący podjęcia działań zmierzających do zapewnienia dostępu środków 

higieny menstruacyjnej w budynkach użyteczności publicznej na terenie Gminy Bielsk 

Podlaski; 

- Stanowisko Rady Przedsiębiorczości w sprawie Polskiego Ładu oraz apel w sprawie 

Krajowego Planu Odbudowy; 

- List otwarty w sprawie wskaźnika wyszczepialności; 

- Wniosek w sprawie Deklaracji solidarności z osobami LGBT+. 
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Radny JERZY ONACIK 

-  Zapytał, jak została rozstrzygnięta sprawa wyborów sołtysa Sołectwa Deniski ? 

Radny JERZY CHILKIEWICZ 

-   Poinformował, że nadal jest sołtysem Sołectwa Deniski. Wyjaśnił, że wycofał swoją 

rezygnację po wyjaśnieniu prawników, że nie ma przeszkód, aby pełnił funkcję sołtysa 

Denisek. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zapytał o zakupione rury do zamontowania w Brześciance (na rzece), gdzie one są, czy 

zostały zamontowane ? Nawiązując do wcześniejszej odpowiedzi, że są przechowywane w 

jakimś garażu, zapytał o miejsce przechowywania tych rur. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Poinformowała, że na złożone  zapytanie została udzielona odpowiedź. Dodała, że nie jest to 

„jakiś garaż”, lecz garaż gminny. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zapytał, czy radni mogą wiedzieć, gdzie to jest ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że nie może w tej chwili udzielić odpowiedzi na to pytanie, ponieważ na sali są 

nie tylko radni. 

Radny WALKENTY GAŁUSZEWSKI, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

- Nawiązując do przekazanych radnym dokumentów, które prowadzący posiedzenie wymienił 

na początku punktu „Sprawy bieżące”, zabrał głos w sprawie palenia drewnem. 

Zadeklarował, że chce chronić planetę, żeby w atmosferze było jak najmniej spalin, ale jest 

przeciwny wprowadzaniu zakazu palenia drewnem. Inne paliwa również wytwarzają spaliny, 

przy wydobywaniu gazu wytwarzają się różne substancje, które przenikają do atmosfery. 

Drewno jest paliwem ekologicznym odnawialnym. Wskazał na zalety lasów, które 

pochłaniając dwutlenek węgla oczyszczają powietrze. Dodał, że dla tych m.in. korzyści, dla 

ochrony środowiska posadził las. Jeżeli drzewo pozyskane z lasu zostanie wykorzystane do 

ogrzewania, czy do palenia w kominku, będzie to zdaniem radnego znikoma szkodliwość dla 

planety. Radny wskazał na większą szkodliwość spowodowaną przelotem jednego samolotu, 

który emituje ogromne ilości spalin. Wskazał na konieczność ograniczenia transportu 

lotniczego, wówczas planeta będzie lepiej chroniona. Zauważył, że w okresie pandemii, kiedy 

zmniejszyła się liczba latających samolotów, nawet  pogoda wróciła do normy i deszcz zaczął 

padać. Zdaniem radnego palenie innym proponowanym paliwem, często z klejem, jest 

bardziej szkodliwe. Podsumowując swoją wypowiedź, powiedział, że w pełni popiera tych, 

którzy walczą o to, by drewno było paliwem dopuszczonym. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zgodził się z wypowiedzią radnego Walentego Gałuszewskiego, zwrócił przy tym uwagę, że 

właściwym ekologicznym drewnem opałowym jest drzewo sezonowane, natomiast świeże 

drewno przywiezione z lasu (niesezonowane) nie powinno być używane jako opał.  

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI, Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych 

- Powiedział, że w programie „Czyste powietrze” nie ma dofinansowania do pieców na 

drewno. Na chwilę obecną uznaje się, że pelet sklejany klejem jest paliwem ekologicznym, 

chociaż od następnego roku na pelet również nie będzie dofinansowania. 

Radny WALKENTY GAŁUSZEWSKI, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

- Wyraził swoje obawy co do postępującego ograniczania swobody obywateli, powiedział, że 

za jakiś czas może zostanie wprowadzony zakaz niektórych upraw, np. kapusty, po to, by 

zmusić do zakupu w markecie. Dodał, że żaden pelet nie jest paliwem ekologicznym, jeżeli 
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jest sklejany sztucznym klejem. Po co sadzić lasy, kiedy z własnego drzewa nie można 

skorzystać. Drewno w lesie samo się wyrezonuje, bo wycinane są sztuki uschnięte. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI, Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej 

- Stwierdził, że każdy zdrowo myślący człowiek nie pali surowym drewnem, są to 

sporadyczne przypadki Zwrócił też uwagę, że nie każda produkcja peletu odbywa się tak 

samo na zasadzie sklejania klejem. Dodawane są trociny z iglastych drzew, które same w 

sobie zawierają żywicę i sklejają granulat wskutek jego sprasowywania. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI, Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych 

- W związku z przedłożonym radnym wnioskiem w sprawie Deklaracji solidarności z 

osobami LGBT+ , zapytał, czy na sesji będzie głosowanie w tej sprawie, ponieważ został tam 

dołączony projekt uchwały z nazwiskiem Przewodniczącego Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

Powiedział, że jest przeciwny wykorzystywaniu nazwiska w ten sposób. 

Radny WALKENTY GAŁUSZEWSKI, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

- Powiedział, że jego zdaniem, można nad tym dyskutować, bo jest to materiał przedłożony w 

sprawach bieżących. Jeżeli będzie taka potrzeba, to stosowny odrębny projekt uchwały 

zostanie przygotowany. 

Radny JERZY BAJENA, członek Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- Powiedział, że jeśli żadna ustawa do tego nie zobowiązuje to nikt nie zmusi do głosowania. 

Informacja była dostępna do  zapoznania. Każdy ma swoją świadomość i moralność.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Wyjaśniła, że wniosek w sprawie Deklaracji solidarności z osobami LGBT+ został 

przekazany radnym do zapoznania. Autor wniosku dołączył również projekt uchwały, nie jest 

to natomiast dokument przygotowany przez  Urząd Gminy. Jeżeli komisje uznają, że taka 

uchwałę należy przyjąć, to trzeba będzie wprowadzić ją do porządku obrad sesji. Póki co,  

projekt uchwały w tej sprawie nie jest przewidziany w porządku najbliższej sesji i nie ma w 

tej sprawie żadnego wniosku, ani Wójta, ani Przewodniczącego, ani radnych. Odnosząc się do 

zamieszczonego pod projektem uchwały nazwiska Przewodniczącego Rady Gminy, 

powiedziała, że każdy może zamieścić w takiej formie dowolne nazwisko, ale inicjatywy 

uchwałodawczej w tej sprawie nie ma. Przypomniała, że Komisja jest również po to, by 

analizować (rozstrzygać) materiały przekazywane przez różne podmioty  do wiadomości 

Rady Gminy. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zapytał, czy jest możliwe otrzymanie w dniu dzisiejszym faktury zakupu kruszywa, czy 

musi w tej sprawie pisać pismo ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Udzieliła na bieżąco odpowiedzi w tej sprawie. Poinformowała, że Gmina co roku zakupuje 

kruszywo na naprawy i remont dróg. W 2021 roku w wyniku zapytania ofertowego (co 

wynika z regulaminu) wyłoniono wykonawcę, który dostarczył 2.300 ton kruszywa za kwotę 

68,27 z brutto za tonę (55,50 zł + 23% VAT), co daje łączną wartość zakupu w wysokości 

157.009,50 zł. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI, Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych 

- Przypomniał, że na poprzedniej sesji zasugerował, aby Gmina wystąpiła o koncesję na 

wydobywanie kruszywa, po to, by mieć swój materiał do naprawy dróg. Jeśli w tym celu 

należałoby utworzyć zakład, który wcześniej został zlikwidowany, to warto to zrobić, tym 

bardziej, że gmina ma własny sprzęt do wykorzystania, a kruszywo jest drogie.  W związku z 

tym zapytał, czy gmina posiada działki z zasobami kruszywa, z których mogłaby być 

prowadzona eksploatacja ? 
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Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Przypomniała, że była już rozmowa na ten temat. Gmina miała swój zakład komunalny, 

który z różnych względów został zlikwidowany. Nie widzi na terenie gminy gruntów 

stanowiących własność gminy, które miałyby zasoby żwiru nadającego się na drogi. Każdy 

materiał, który zostaje wbudowany w drogi polne (gruntowe), inny niż asfalt, czy beton, z 

czasem przestaje być na tej drodze, bowiem w wyniku warunków atmosferycznych i 

korzystania z tych dróg polnych przez ciężki sprzęt rolniczy, są rozjeżdżane i niszczone. 

Należy podkreślić, że  drogi te muszą być użytkowane, bo rolnicy muszą dojechać na swoje 

pola, aby wykonywać prace polowe. Nawiązując do podanej ceny zakupu kruszywa 

(podobnej jaka była w 2020 roku), powiedziała, że można sobie policzyć, ile ton kruszywa z 

funduszu sołeckiego może przypadać na sołectwo za podaną kwotę. Podkreśliła, że we 

wnioskach sołectw były zapisy o zakupie, a nie wbudowaniu kruszywa w drogę. Podając 

przykład sołectwa z funduszem sołeckim w wysokości 10.000,-  zł zwróciła uwagę, że 10 

wywrotek kruszywa nie załatwi remontu dróg. Poinformowała, że po przywiezieniu kruszywa 

do sołectwa, sołtys wskazywał, w które miejsce, najbardziej wymagające naprawy  wysypać 

materiał. Dodatkowo zwróciła uwagę, że oprócz dowiezienia kruszywa na miejsce, należy 

pamiętać również o pracy sprzętu, który rozgarnął to kruszywo oraz o pracy pracowników. 

Przeznaczono na to z budżetu gminy, oprócz funduszu sołeckiego, inne dodatkowe środki. 

Radni zdecydowali, że rok 2022 będzie kolejnym rokiem, w którym będzie realizowany 

fundusz sołecki. Zdaniem Pani Wójt będą obowiązywały inne zasady przy realizacji 

poszczególnych inwestycji, ponieważ w ramach środków funduszu sołeckiego nie ma 

robocizny, która została wykonana przez pracowników UG i została opłacona z innych 

środków również pochodzących z budżetu gminy (tak jak fundusz sołecki). W związku z tym 

tworzenie zakładu oraz ubieganie się o koncesję byłoby korzystne w przypadku, gdyby na 

terenie gminy było kruszywo do naprawy dróg spełniające wszystkie oczekiwania. 

Radny JERZY BAJENA 

- Zapytał, czy zakup i gromadzenie kruszywa jest działaniem logistycznym 2021 roku pod 

kątem funduszu sołeckiego na 2022 rok, bowiem znaczna ilość pieniędzy funduszu 

sołeckiego oraz innych środków jest przeznaczana na drogi,  zdaniem radnego, można więc 

spodziewać się, że po zgromadzeniu materiału (żwiru), rok 2022 będzie rokiem dużych 

przedsięwzięć w zakresie naprawy dróg. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Wyjaśniła, że drogi nie są naprawiane tylko wtedy, gdy jest zakup kruszywa z funduszu 

sołeckiego. Z uwagi na niszczenie dróg, są one naprawiane cały czas, w tym roku również, 

pomimo, że nie ma funduszu sołeckiego. Mówiła o zakładanych innych rozwiązaniach przy 

realizacji funduszu sołeckiego w kontekście roku 2022, ponieważ realizacja funduszu w 2020 

roku przysporzyła wiele pytań, niedomówień, informacji oraz oskarżeń. Powiedziała, że jakiś 

czas temu w rozmowie telefonicznej dziennikarz radia zwrócił się do Pani Wójt o komentarz 

do zakupionego kruszywa.  Odmawiając dziennikarzowi komentarza (do komentarza Pana 

Jana), została przez dziennikarza poinformowana o złożonym piśmie do Prokuratury. Pani 

Wójt powiedziała, że w tej sytuacji tym bardziej nie będzie wypowiadać się w tej kwestii, 

ponieważ będzie składała wyjaśnienia przed Prokuratorem.  

W międzyczasie Pani Wójt zwróciła się do nagrywającego przebieg posiedzenia Pana Jana 

M., aby publikując nagranie zamieścił wszystkie wypowiedzi (bez „wycinania”).  

Kontynuując swoją wypowiedź w sprawie funduszu sołeckiego na 2022 rok, powiedziała, że 

w kwestii remontów dróg trzeba będzie przyjąć inne rozwiązania. W środkach funduszu 

sołeckiego przypadających na dane sołectwo, powinny znaleźć się środki na wykonawstwo 

zadania. Dodała, że pieniądze, jakie gmina dołożyła w tym zakresie, można było przeznaczyć 

na inne inwestycje. We wnioskach sołectw znajdowały się zapisy o zakupie kruszywa, a nie 

jego wbudowaniu w drogę w ramach remontu. Wyraziła swoje zdziwienie, że cały rok padają 
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pytania o kruszywo, trwają jego poszukiwania, kierowane są oskarżenia. przykro, że są osoby, 

które popierają takie działania. Stwierdziła, że nie można w ten sposób niszczyć ludzi,  

Urzędu Gminy oraz jego pracowników, którzy pracują na rzecz mieszkańców tej gminy. 

Radny JERZY CHILKIEWICZ – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

- Powiedział, że wszyscy wiedzą, że jako sołtys nie składał wniosków w sprawie funduszu 

sołeckiego. Radny skierował do wszystkich zaproszenie, aby zobaczyć, co udało się zrobić, 

zarówno w Chrabołach jak i w Deniskach,  bez ponoszenia kosztów ze strony gminy. 

Wymienił m.in. przygotowany, uporządkowany  plac przeznaczony na plac zabaw, plac przy 

Ośrodku Zdrowia,  boisko w Deniskach. Radny podkreślił, że trzeba mieć chęci, a nie ciągle 

wymagać i krytykować. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zapytał, czy w ramach remontów dróg wykonywanych w gminie w ramach funduszu 

sołeckiego był brany geodeta ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- W sytuacji, kiedy nie są znane granice danej drogi, geodecie jest zlecane okazanie drogi, 

taka sytuacja miała miejsce w Sierakowiźnie oraz Augustowie. 

Radny JERZY ONACIK 

- Poinformował, że z funduszu sołeckiego zrobiono odcinek drogi,  zapłacono ponad 2 tys. 

złotych za wskazanie punktów granicznych. Za kilka lat tych punktów nie będzie widać, 

znowu trzeba będzie ich szukać. Po co więc w tej sytuacji wynajmować geodetę ? Dodał, że 

geodeta wskazał 12 punktów granicznych, a radny 7 lub 8 punktów. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Wyjaśniła, że geodezyjne okazanie drogi przeprowadza się po to, by wiedzieć, gdzie jest 

granica drogi. Podkreśliła, że ustalenie granic drogi jest szczególnie ważne, gdy ze środków 

publicznych wbudowuje się tam materiał, który powinien znaleźć się na drodze gminnej, a nie 

na polu rolnika. Pani Wójt zwróciła się do radnego Jerzego Onacika, aby w ramach 

wykonywania swoich obowiązków (radnego i sołtysa), zwrócił się z prośbą do mieszkańców 

działek przylegających do drogi, by nie niszczyli wskazanych punktów granicznych. 

Niszczenie słupów geodezyjnych jest karalne. Wójt Gminy powiedziała, jeśli gminę będzie 

stać finansowo, wówczas remont drogi, o której mówił radny, będzie kontynuowany.  

Radny JERZY BAJENA 

- Powiedział, że w każdym sołectwie są problemy z przebiegiem granic geodezyjnych dróg, a 

pomiar jest kosztowny. Radny ma pretensje do rolników wielkoobszarowych, którzy, jak 

wynika z obserwacji radnego, przyorywują fragmenty dróg dla zysku. Doświadczenie 

pokazuje, że po wytyczeniu drogi przez geodetę, granice po 2 – 3 latach znowu będą 

niewidoczne. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI, Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych 

- Zwrócił uwagę, że jak nie widać różnicy między polem a drogą, to w taki sami sposób 

postępują również rolnicy małoobszarowi. Radny zaapelował jednocześnie o pozytywny 

stosunek do funduszu sołeckiego, wówczas jego realizacja będzie lepiej wyglądała. 

Powiedział o dobrych doświadczeniach sołectw, gdzie oprócz środków funduszu sołeckiego 

udało się zmobilizować mieszkańców do wspólnej pracy i pozyskać dodatkowych sponsorów. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że inicjatywa jest różna w różnych sołectwach. Jest wiele sołectw, które umieją 

ze sobą współpracować. Nawiązując do wypowiedzi radnego Tymińskiego, potwierdziła, że z 

Jego okręgu wyborczego sołectwo zasługuje na wyróżnienie. Zaznaczyła, że w tych 

działaniach również uczestniczy gmina, a oprócz sponsorów i pracy mieszkańców jest 

również wkład z budżetu gminy. Są też inne miejscowości, w których mieszkańcy angażują 

się w prace na rzecz swojej miejscowości i w tych wsiach nie ma potrzeby mówienia, że coś 
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dzieje się nie tak jak powinno, że coś jest niewykoszone, że działka stanowiąca mienie 

wiejskie brzydko wygląda, że budynek, który od lat jest pustostanem niszczeje. Najłatwiej jest 

mówić, że wszystkiemu jest winien Urząd Gminy. Jeśli jest inicjatywa ze strony 

mieszkańców, nigdy Urząd Gminy nie odmówił pomocy. Wracając do dyskusji o granicach 

dróg, powiedziała, że od lat rolnicy składają wnioski o dopłaty obszarowe. Z geoportalu 

można wszystko wymierzyć, wystarczy włączyć odpowiednia funkcję, co pozwoli wymierzyć 

powierzchnię co do metra. Wyraziła nadzieję, że wnioski nie są składane na obszar większy, 

niż to wynika z aktów własności. W takim przypadku Agencja może skontrolować i nie 

wypłacić w całości dopłaty. Pani Wójt potwierdziła stosowaną przez rolników praktykę 

przyorywania dróg, które często są uważane za mienie niczyje. Niestety, taka jest kultura. 

Cały czas są przekazywane mieszkańcom informacje i prośby, ale nie zawsze daje to efekty. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI, Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych 

- Zwrócił uwagę, ze nie tylko rolnicy przyorywują drogi. Niekiedy drogi gminne i powiatowe 

przebiegają przez prywatne działki. Wodociągi też nie zawsze przebiegają zgodnie z 

projektem w pasie drogowym, ale są położone na prywatnej działce. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej 

- Stwierdził, że jedynym sposobem na ukrócenie tego zjawiska jest informowanie o 

obowiązku uiszczania opłaty za zajęcie pasa drogowego\, ale mieszkańcy szybko o tym 

zapominają.  Podał przykład z Hryniewicz Małych. Radny zgłosił również potrzebę naprawy 

drogi asfaltowej z Haciek do Hryniewicz Małych, która po 20 latach jest już w złym stanie. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI, Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych 

- Powiedział, że Jego zdaniem dużo wniosków z funduszu sołeckiego na 2022 rok będzie 

dotyczyło remontu dróg, bo ich stan techniczny tego wymaga. Zaproponował, aby materiał do 

naprawy nawierzchni wozić bezpośrednio po zakupie na drogę, a nie gromadzić na żwirown. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI 

- Powiedział, że nie da się tego w taki sposób zorganizować, ponieważ TIR nie wjedzie na 

polne drogi.  

Radny JERZY PAC – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

- Poinformował o opinii mieszkańców, którzy twierdzą, że gminne wywrotki jeżdżą puste. 

Powiedział, że dużo mówi się o ‘”czepianiu się” przez radnych, Pani Wójt straszy, że ktoś coś 

pisze, ale mimo próśb o to, by pojechać w teren i pokazać kruszywo, nie doszło to do skutku.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że nikogo nie straszyła, zwróciła uwagę, że wręcz przeciwnie, to Ona jest 

zastraszana. Nawiązując do dyskusji o wożeniu kruszywa na drogi, wyjaśniła, że technicznie 

nie jest to możliwe, ponieważ wioząc kruszywo na drogę, powinien już tam znajdować się 

sprzęt do rozplantowania. 

Podczas swojej wypowiedzi Pani Wójt zwróciła uwagę Panu nagrywającemu przebieg 

posiedzenia, aby nie przeszkadzał i nie rozpraszał obecnych (chodzi o niewyłączony 

dzwoniący telefon). 

Wracając do tematu, Pani Wójt powiedziała, że dostawca kruszywa jest zainteresowany tym, 

by kruszywo zostawić w jednym miejscu, ponieważ w ramach ceny za dostawę, nie 

uwzględnia się rozwożenia na  drogi w poszczególnych miejscowościach. Dodatkowo, przy 

realizacji takich zadań, mogą wystąpić różne sytuacje, drogę należy wcześniej przygotować, 

np. odkrzaczyć, może wybrać ziemię. Wójt zasugerowała wprowadzenie nowych rozwiązań 

przy realizacji przedsięwzięć w ramach funduszu sołeckiego w 2022 roku. Chodzi o to, by 

sołtysi oraz mieszkańcy uczestniczyli w remontach. Jeżeli w ramach funduszu sołeckiego 

będą przeznaczane pieniądze na remonty dróg, Sołtys, Rada Sołecka wraz z mieszkańcami 
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będą odpowiadać za prawidłowe wykonanie zadania. Pracownicy Urzędu Gminy będą 

wykonywali inne prace przy użyciu swojego sprzętu. Najprawdopodobniej w ramach tego 

funduszu zostanie wyłoniony wykonawca, który zrobi wszystko. Wówczas to radni, sołtysi i 

mieszkańcy będą odpowiedzialni za to, czy prace zostały wykonane, czy też nie. 

 

Nawiązując do wypowiedzi radnego Jerzego Paca dotyczącej pokazywania w terenie, gdzie 

jest kruszywo, poinformowała, że z uwagi na toczące się postępowanie w prokuraturze, nie 

będzie wypowiadała się na ten temat. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej 

- Zasugerował, aby przygotować plac manewrowy do gromadzenia kruszywa i stamtąd je 

rozwozić na drogi.  

 

Innych spraw nie zgłoszono.  

 

Do pkt 5) 
 

 W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia tym o godz. 1025  posiedzenie zostało 

zamknięte. 

  

Protokołowała: 

Insp.  Ala Wawulska 

 

 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. GAŁUSZEWSKI Walenty 

(Przewodniczący) 

 

2. KOWALCZUK Jan  

 

3. KRUK Alina  

 

4. MISIUK Albin  

 

          5. ONACIK Jerzy  

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. BOROWSKI Andrzej 

(Przewodniczący) 

 

2. CAR Mikołaj  
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3. CHILKIEWICZ Jerzy  

  

4. KIRYLUK Mikołaj  

 

5. PAC Jerzy 

 

 

6. TKACZUK Lucyna  

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TYMIŃSKI  A. Grzegorz                      

(Przewodniczący) 

 

2. BAJENA Jerzy 

 

 

3. KORSZAK Alina - 

nieobecna 

 

 

4. ONACIK Jerzy 

 

 

5. PAC Jerzy 

 

 

 


